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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2011. december 14.-én 
megtartott közmeghallgatásról. 
 
Jelen vannak: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 Cselovszki László képviselő 
 Ivánszki Miklósné képviselő 
 Komjáthi Gábor képviselő 
 Kollár András képviselő 
 Kökényné Hipszki Judit képviselő 
 Katymári László képviselő 
                        Várnai Ildikó jegyző 
                        Duhonyi József alpolgármester 
 
A közmeghallgatáson megjelentek: 5 fő állampolgár. 
 
Hrncsjár Mihályné polgármester köszönti a megjelenteket Köszönetét fejezi ki mindazoknak, 
akik a téli időjárási viszonyok ellenére mégis megtisztelték jelenlétükkel a közmeghallgatás 
fórumát, ahol a választópolgárok, és a helyben érdekelt szervezetek képviselői közérdekű 
kérdést és javaslatot tehetnek. 
Ezek után átadta a szót a jelenlévőknek. 
 
Duhonyi József:  
Tudom, hogy közmeghallgatás van, de mielőtt egyéb témákat érintenénk, szeretnék tisztázni 
valamit a fél információkkal kapcsolatban. A Katymári képviselő Úr, azt mondta nekem a 
szünetben, hogy az önkormányzat megtagadta a helyiség biztosítását a Fidesz helyi 
alapszervezete részére. Ilyen kijelentés még csak fel sem merült, és nem is hangzott el, az 
előző testületi ülésen. Arról volt szó, hogy kérni kell helyiséget, és akkor az önkormányzat 
eldönti, hogy melyik helyiséget, hogyan adja oda.  
 
Katymári László: 
Írásban adtam le, hogy ez lenne a kérésünk. 
 
Duhonyi József: 
 Nem! Ide az van írva, hogy „Alapszervezetünknek az alábbi kérései lennének” majd 
felsorolásszerűen egymás alatt szerepelnek különböző dolgok, többek között az 
„alapszervezetünk működésére alkalmas helyiség biztosítása”Ez, az én olvasatomban, azt 
jelenti, hogy biztosítson helyiséget az önkormányzat. Tehát ez nem azt jelenti, hogy bérelni 
szeretnének egy irodát, hanem azt, hogy az önkormányzat biztosítson egyet. Még erre sem 
mondta senki, hogy nem, mégis az mondta képviselő Úr a megjelentek előtt, hogy megtagadta 
a kérést az önkormányzat. 
 
Katymári László:  
Azért, mert én úgy értelmeztem, hogy megtagadják. Ha én félreértelmeztem, akkor elnézést 
kérek. Én úgy értettem, hogy kérni szeretnék, bérelni szeretnék egy helyiséget. 
 
Duhonyi József: 
Akkor miért nem lehet megfogalmazni úgy a kérést, hogy bérelni szeretnénk egy irodát, 
kérem, jelöljék ki azokat a helyiségeket, amikből választani lehet. Akkor ezt nem lehet 
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félreérteni, és talán akkor nem lehetne félremagyarázni az önkormányzat döntéseit sem. Ez az, 
amikor olyan információk kerülnek ki a lakosság felé, amiből gyakorlatilag semmi nem fedi a 
valóságot.  
 
Ponyikai András:  
Itt az a nagy probléma, hogy a testületi ülésen így hangzik el, a faluban meg már úgy hangzik 
el, hogy nekünk nem adtak irodát. Nem csak erről a kérdésről beszélek. Az embereknek mást 
mondanak a faluban, mint ami valójában történik a testületi ülésen. Nem olvas mindenki 
jegyzőkönyvet, elhiszik, amit hallanak, és ha belép valaki például az orvosi rendelő várójába, 
vagy más helyre, ahol többen vannak, ott azt lehet hallani, hogy szapulják a testületet, 
szapulják a Katymárit, vagy szapulnak engem. Nem lehet ilyen ellentéteket szítani egy ilyen 
kicsi közösségben. Nem szabad ilyen ellentéteket szítani ember és ember között, mert 
valótlanok azoknak az állításoknak a többsége, ami a faluban elhangzik. Ez nem vezet sehová. 
Van elég gond anélkül is, hogy egymásra uszítanák az embereket.   
 
Duhonyi József:  
Itt olvasom, hogy Katymári Úr véleménye szerint nem megfelelő a lakossági tájékoztatás. 
Akkor én ezt úgy is értelmezhetem, hogy Katymári Úr is itt ül több mint egy éve, és nem 
csinált semmit, mert nem megfelelő a részéről sem a tájékoztatás. Szeretném megkérdezni, 
hogy akkor Katymári Úr mit tett az utóbbi egy évben, hogy jobb legyen? 
 
Katymári László: 
Én is részese vagyok a testületnek, de például én vállaltam egy szerkesztőbizottsági tagságot a 
Vanyarci Híreknél, amit örömmel tettem meg, és az újság azóta, hogy megalakult a 
szerkesztőbizottság összesen egyszer jelent meg. A testület munkájáról egyszer sem írtak 
benne, és egyes képviselő társak, még cenzúrázni is akarják a szólásszabadságot, ezért 
mondtam le. Kifelé sajnos ez így megy, hogy semmiféle információ nem jelenik meg. 
Az kevés, hogy fenn van az interneten. Én se szívesen ülök az internet előtt, akinek meg 
nincsen, az semmiféle információval nem rendelkezik. 
 
Várnai Ildikó:  
Azt gondolom, hogy talán nincs is olyan kistelepülési önkormányzat Vanyarcon kívül, ahol 
szinte szó szerinti jegyzőkönyvek készülnek, 30-40 oldalban. Ezek teljes terjedelmükben fenn 
vannak a honlapunkon. Ennél részletesebben nem lehet tájékoztatnia lakosságot a Vanyarci 
Hírekben. Az újság terjedelme, egyszerűen nem teszi lehetővé. 
 
Katymári László. 
Én nem erről beszélek. Akinek nincs internete, az honnan kap információt? 
 
Duhonyi József: 
 Akinek meg nincs tévéje, az nem tudja nézni a parlamenti közvetítést.  
 
Komjáthi Gábor: Visszautasítok mindenféle újsággal kapcsolatos kritikát, mert Katymári Úr 
semmit nem csinált, és kizárólag Terikének köszönhető, hogy az újság egyáltalán megjelent.   
 
Cselovszki László 
Szégyen, hogy hogyan kerülnek ki információk. Nekem például pontosan elmondták, hogy mi 
történt a zárt ülésen. Nem tudom, hogy kitől jött, én csak azt kérem, hogy mindenki nézzen 
magába, és akit érint, az gondolkodjon el. 
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Azt pedig tessék megnevezni, hogy ki akarta cenzúrázni Katymári Urat, mert megint olyan 
dolgot állít, ami nem fedi a valóságot. Úgy tessék, int elhinteni féligazságokat, hogy ha a 
faluban ezt megint meghallják, akkor ebbe a cenzúrázásba megint minden testületi tag 
beleérthető, csak Ön nem, mert Ön mondta. Én tudom, hogy ezzel ragyogóan le lehet járatni a 
testületet, de ez nagyon erkölcstelen módszer. 
 
 
Katymári László: 
 A lényeg az, hogy a szerkesztő bizottság megegyezett abban, hogy bárki, bármilyen cikket 
leírhat, természetesen megfelelő kulturáltság mellett. Akinek ellenvéleménye van erre, az is 
leírhatja, és azt is meg kell jelentetni. Én írtam egy cikket az 1956-os eseményekkel 
kapcsolatban, de a testület egyszerűen leszavazta, hogy nem jelenhet meg az újságban. Én 
ezért mondtam le a tisztségemről. Én ezt cenzúrának tartom. 
 
 
Hrncsjár Mihályné:  
Nem a Katymári Úr cikke nem jelent meg, hanem az újság! Egyszerűen, azért mert Katymári 
Úron kívül senki nem adott anyagot. Ha ezt így mondja el a faluba, akkor mindenki azt hiszi, 
hogy tényleg megtagadtuk a cikke megjelenítését. Azért az érdekes lett volna, ha 
megjelentetjük a Vanyarci Híreket egyedül a Katymári Úr 1956-ról szóló cikkével. 
 
 
Komjáthi Gábor: 
Az SZMSZ leírja, hogy mire hoztuk létre a Vanyarci Híreket. A falunkról szóló közérdekű 
tájékoztatásra, a faluban történt eseményekről szóló beszámolók megjelentetésére, és nem 
arra, hogy valakinek az egyéni véleményét írjuk meg benne a 2006-os rendőri rohamról. 
 
 
Ponyikai András: 
Én arra kérném a polgármesterasszonyt, hogy nyomtassa ki a jegyzőkönyveket a 
képviselőknek, hogy szembesüljön az érintett képviselő azzal, hogy minden egyes 
alkalommal csak a bajt keverte a testületen belül. 
Nem igaz, hogy nincs információáramlás. Az emberek kinyomtatják a jegyzőkönyveket az 
internetről és egymásnak adják. Nem az a baj, hanem az, hogy nem az hangzik el a faluban, 
ami történt ténylegesen. 
Szembesüljön mindenki azzal, hogy milyen akadályokat gördített a testület munkája elé a 
valótlanságok, és féligazságok terjesztésével. Nézzék meg a jegyzőkönyvekben, hogy 
hányszor mondtak nemet, és hányszor tettek meg mindent, hogy még véletlenül se sikerüljön 
megvalósítani azt, amiért ide jöttek. 
 
 
Komjáthi Gáborné:  
Szerintem igen is felelős az önkormányzat azért, hogy egy falu újságjában mi jelenik meg. 
Lehet valakinek más véleménye erről-arról, de azt jelentesse meg ezt máshol, vagy más 
formában, és ne a falu újságjában. Adjon ki szórólapot, vagy amit akar, mint ahogy ezt már 
számtalan esetben meg is tette. Ez nem cenzúra. Ez arról szól, hogy mindennek megvan a 
maga helye. 
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Duhonyi József:  
A testületi ülésen többször elhangzott például Katymári Úr részéről, hogy a testület 
szociálisan nem érzékeny, hogy szinte háború közeli állapotok vannak a kisebbséggel 
Vanyarcon, és más hasonló értelmezhetetlen kijelentések. Tehát egyfajta műfeszültség. Ezzel 
kapcsolatban el is hangzott többször, hogy ne gerjesszen itt Gyöngyöspatát, ne akarjon 
feszültséget csinálni ott ahol nincs. 
 
Katymári László:  
Egyetértek Komjáthi Gábornéval abban, hogy a Vanyarci Hírekben, csak Vanyarci témákról 
kell beszélni. Én arról szerettem volna írni, hogy 1956-ban mi történt Vanyarcon. 20 év óta 
erről, még nem szólt senki. Tehát egyről beszélünk, csak hát nyilvánvaló, hogy ez a bizonyos 
szellemiség, még nem jött ide be. 
 
Ivánszki Miklósné: 
 Attól, hogy Katymári képviselő Úr nem jött el a községi megemlékezésre, és nem hallotta, 
hogy ott a levéltár képviselője miről beszélt, attól még az ünnepségen a Vanyarci 
eseményekről szólt a megemlékezés. 
 
Ponyikai András:  
Inkább arról beszéljünk, hogy az önkormányzatnak meg kellene keresni, hogy hol lehetne 
elfogadható áron házszámokat legyártatni,és azt minden lakosnak oda kellene adni, és 
kötelezni arra, hogy kitegyék a házuk falára. A mentősöknek is nagy gondot okoz, hogy 
tájékozódni tudjanak számozás híján. 
Meg kellene oldani például, hogy a volt szemétlerakóba ne hordjanak szemetet. Amit oda 
vittek, azt el kellene vitetni, és teljesen le kellene zárni úgy, hogy ne legyen megközelíthető. 
További gondot jelent, hogy a fa aprítékolás során széthullott fadarabok balesetveszélyt 
jelentenek. Azt le kellene takaríttatni. A Millenniumi parkban kiégett az égő. Nem nagydolog, 
de ki kellene cserélni. A közvilágítási égőket is végig kellene nézni, és a meghibásodásokat 
kijavítani, mert közeleg a karácsony, és sokan elutaznak. Nehogy a sötét utcát kihasználva 
kövessenek el betöréseket. 
 
Duhonyi József:  
Figyeljük a szemétlerakót, amint leraknak valamit, azonnal intézkedünk. Rendőrségi 
feljelentést is tettünk, már több hónapja, de még nem történt semmi. 
 
Ponyikai András:  
A rendőrséggel, sokkal szorosabb kapcsolatot kellene kiépíteni, mert a lakatlan házak 
vaskerítéseit is ellopják. Jó lenne megőrizni azoknak az értékeit, akik jelenleg nem laknak a 
házakban. Én mint polgárőr, éjszaka is szolgálatban vagyok gyakran, de soha nem 
találkoztam rendőr járőrökkel. 
 
Komjáthi Gábor:  
Bennem ez a szellemiség, még mindig keresztben áll, szóval, hogy nem jött be ide még a 
szellemiség. Ezt valamikor csinálták, igen például Vietnámban átnevelő táborokban. Tehát 
nem lehet ránk kényszeríteni, hogy egy szellemiség belénk jöjjön, de tiszteletben tartom, ha 
valakinek a szellemisége másmilyen, csak ne akarja másokra kényszeríteni. Na most itt 
szabadság van, tehát én megválaszthatom a barátaimat, a beszélgetőtársaimat, a 
munkatársaimat, de nem választhatom meg a testület többi tagját, mert azt más választotta 
meg. Elviselem, de ilyen kijelentések engem sértenek. Együtt kell dolgoznunk, úgyhogy 
kérem, hogy mellőzze az ilyen mondatokat, hogy a szellemiség ide bejöjjön. 
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Duhonyi József:  
Visszatérve ehhez az alapszervezeti programhoz. Ide az van írva, hogy „alapszervezetünk 
felajánlja a kapcsolati tőkéből adódó lehetőségeit, felajánlja a romák felzárkóztatását szolgáló 
programok, fórumok megszervezésének segítésében. 
Ez már az első testületin is elhangzott, hogy ez akkor ér majd valamit, ha a Katymári Úr ebből 
valaha valamit bemutat. Azóta eltelt több mint egy év és még egyetlen tanfolyam sem 
szerveződött, csak felajánlási szintig ment el. Legalább egy kézzelfogható tevékenység 
valósuljon már meg. Ne mindig ilyen elvi síkon legyen leírva, hanem csináljon már 
ténylegesen valamit. 
 
Hrncsjár Mihályné: Én azt gondolom, hogy fejezzük be ezt a témát. Én inkább a 
jelenlévőket szeretném megkérdezni, hogy van-e bármiféle más hozzászólásuk? 
 
 
Babka János:  
Én szeretném a képviselőket tájékoztatni és egyben segítségüket kérni, mint a Sport Egyesület 
Elnöke. 
Most van egy olyan lehetőség, hogy a társasági adóval, lehet támogatni látványsportokat, 
köztük a labdarúgást is. Mi is abban a „szerencsés” helyzetben vagyunk, hogy igényelhetünk 
cégektől vállalkozásoktól ilyen támogatást. El kell, hogy mondja, hogy három hónapja 
nagyon sok helyen próbálkoztam, de ezek a próbálkozások nem vezettek eredményre. Akiket 
megkerestem, azok vagy társasági adó mentesek, vagy veszteségesek, vagy volt olyan, aki 
egyértelműen megmondta, hogy mást kíván támogatni. Azért jöttem ide, hogy kérjem a 
képviselőtestület tagjainak a segítségét. Esetlegesen kapcsolataik, vagy ismeretségi körükből 
való, támogatók keresésében. Ez nem kis összeg, 1,8 millió forint. Akkor igényelhetjük, ha 
találunk olyan támogató szervezetet, társaságot, céget, vagy vállalkozót. Utánpótlás nevelésre 
fordítanánk ezt az összeget. Előre is köszönöm mindannyiuk segítségét. Tudom, hogy nagy 
cégeknél nem a Vanyarci sportot akarják majd támogatni, de hátha mégis! 
 
Hrncsjár Mihályné: A magam részéről mindenkinek köszönöm, hogy megtiszteltek 
jelenlétükkel. A felmerült problémák megoldására még fokozottabb figyelmet fogunk 
fordítani. 
Mindenkit arra bíztatok, hogy figyeljék folyamatosan a honlapunkon megjelenő híreket. 
 
Mivel több hozzászólás nincs, köszönöm a részvételt, mindenkinek boldog ünnepeket 
kívánok. 
 

 
 

k.m.f. 
 
 Hrncsjár Mihályné Várnai Ildikó 
 polgármester jegyző 
 

 
Jegyzőkönyv-hitelesítők: 

 
 

Cselovszki László     Kollár András 
    képviselő                  képviselő 


